
 

 

Møte i Områ deutvålget for Bergen 

Dato/tid: 30.08.23, kl. 09.00-11.00 
Sted:  Alrek, møterom Borgaskaret (3. etg.)  
Møteleder: Trond Egil Hansen, leder av OU Bergen  
 
Til stede: Trond Egil Hansen (Bergen kommune), Grete Lill Hjartnes (Helse Bergen), Hans 
Olav Instefjord (Helse Bergen), Maria Vollsæter (Helse Bergen), Linn Dale Bergsma (Helse 
Bergen), Knut Arne Wensaas (fastlege), Nils Petter Borge (Bergen kommune), Øystein 
Bratvold (Bergen kommune), Emil Steen (vara for Olivera Kostovska, Bergen kommune), Åse 
Nordstrønen (HDS), Petter Thornam (HDS), Gro Irene Nordtveit (Delta), Elin Watne (Bergen 
kommune), Eli Sjo (Brukerutvalget, Helse Bergen), Eli Nordstad (Eldrerådet, Bergen 
kommune) 
 
Forfall: Christian Ohldieck (Helse Bergen), Karen-Anne Stordalen (NSF), Edel-Elin Salomon-
Johannessen (fastlege), Olivera Kostovska (Bergen kommune), Rønnaug Frøiland (Bergen 
kommune), Arild Iversen (Bergen kommune) 
 
SSe: Anne Kvalheim (Helse Bergen) og Eirik Vestrheim (Bergen kommune) 
 

Sak-

nr. 
Saksliste 

 
19/23 

 
Godkjenning av innkalling og saksliste 
 
Godkjent 
 

 

20/23 

 

Godkjenning av referat fra 28.04.23 

Godkjent 

 
21/23 

 
Orientering om møtet i SSU 01.06.23  
Trond Egil Hansen orienterte kort fra SSU møtet.  
 
Kommentarer og spørsmål fra OU Bergen: 
- Til sak 13/23: Er det fastlege med i pandemikoordineringsgruppa som har fått ansvar for å 
gjennomføre evalueringen knyttet til samarbeidet om håndteringen av covid-19-pandemien, 
og hvis ikke, vil det da være hensiktsmessig at fastlege deltar i gruppen?  
Grete Lill Hjartnes vil bringe videre forslaget fra OU Bergen til arbeidsgruppen.  
- Til sak 17/23:   
Vedr. Innspillet fra SSU om Praksiskonsulentenes plass i Medisinsk fagleg utval (MFU).  
Er det foreslått noe om hvordan det skal se ut? Det blir vist til Overordna samarbeidsavtale og 
tenesteavtale 1, pkt. 5.4. som beskriver hovedregel for representasjon i faglige 
samarbeidsutvalg.    



 

 

Trond Egil Hansen svarer at SSU i sin behandling av utkast til mandat for MFU, besluttet at 
listen over representanter skal suppleres med koordinator for praksiskonsulentene (PKO). 
PKO skal delta som observatør med tale- og forslagsrett. SSU mener at PKO må involveres i 
MFU sitt arbeid på generell basis og ikke bare på enkeltsaker.   
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Pasient- og brukerombudet i Vestland  
Pasient- og brukerombudet presenterte ombudets rolle og mandat, og gav utvalget innblikk i 
flere brukerhistorier hvor helsevesenet ikke har lykkes med å gi god og helhetlig hjelp.  
 
Kommentarer og spørsmål fra OU Bergen:   
- Brukerrepresentanten fra Bergen kommune:  
Eldreombudet/ rådet nedlagt. Har pasient- og brukerombudet ressurser til å ivareta også 
eldre? 
Pasient- og brukerombudet svarer at de alltid har tatt saker vedr. eldre og at det vil de 
fortsatte med. 
- Etat for helsetjenester i Bergen kommune, v/Nils Petter Borge, informerer om at de har faste 
møter med Pasient- og brukerombudet i Vestland og opplever dette som viktig og nyttig.  
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Kommunalt palliativt team  
Presentasjon av rapport fra arbeidet til Kommunalt Palliativt Team (KPT) i Bergen ved Kristian 
Jansen (Bergen kommune) 
Se vedlagte presentasjon.  
 
Kommentarer og spørsmål fra OU Bergen:  
- Er det nå slik at en ser at tilbudet har bidratt til at flere pasienter får dø hjemme?  
Svar: Det er ikke et mål i seg selv at pasienter skal dø hjemme. Tilbudet er relativt nytt, og en 
har ikke et tall som kan gi grunnlag for sammenligning. 
- KPT er en styrking av tilbudet konstaterer fastlegen i områdeutvalget. Kommunikasjonen 
mellom pasient, fastlege og team er bedre nå når tjenesten ligger i kommunen.  
- KPT synes å være et flott tilbud. Er dette også et tilbud som inkluderer barn og unge? 
Svar: Pr. i dag er det ikke et tilbud til barn og unge. KPT har ikke mottatt henvendelser på det i 
Bergen.  
- Etat for vurdering og rehabilitering understreker at KPT har bidratt til bedring av tilbudet til 
hjemmeboende pasienter i kommunen. 
- Helse Bergen lurer på om Kristian Jansen opplever at spesialisthelsetjenesten kjenner godt 
nok til KPT? 
Svar: Det er nok behov for bedre kjennskap og mer informasjon om tilbudet. 
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Samhandling og samarbeid mellom Barne- og ungdomsklinikken og legevaktene. 
Trond Inselseth (fagsjef, Bergen legevakt) var invitert inn til behandling av saken.  
 
Kort orientering og invitasjon til samarbeid mellom Legevakt og BUK, ved Maria Vollsæter, 
Barne- og ungdomsklinikken (BUK), Helse Bergen.  Er det noe vi kan gjøre for å samarbeide 
bedre? 
Trond Inselseth kommenterer:  
- Vi har en konfereringsordning i dag. Skal det fungere krever det at det er en barnelege 
tilgjengelig på BUK.  
- Vedr. informasjon og opplæring. Det er vanskelig å nå 300 forskjellige leger med opplæring 
og informasjon. Men enkle rutiner kan formidles. 
- Det vises også til at frykten for å gjøre feil er økende. 



 

 

- Fagsjefen for Bergen legevakt støtter at konferering kan bidra til å styrke samarbeidet, men 
understreker at det ikke kan løse situasjonen/sesongtoppene.  
 
 - Det informeres fra Mottaksklinikken, Helse Bergen, at det er etablert to møter i året der 
Mottaksklinikken og Legevakten i Bergen kan snakke om aktuelle utfordringer. Kan det være 
en ide å initiere neo lignende for BUK? Alternativt om BUK kan delta på de allerede etablerte 
møtene? 
 
- Det vises til at de yngste barna er den største utfordringen, og at det er viktig å lage et 
sikkerhetsnett for disse. Fredager er sikkerhetsnettet og de trygge forløpene kanskje 
vanskeligst å organisere og etablere for fastleger. Kunne det være en ide å bryte ned tallene 
fra BUK å se på hvilke grupper det er behov for et tettere samarbeid om for å skape trygge 
forløp? Fastlege Wensaas melder sin interesse for å delta i et slikt arbeid.   
  
- Begrepet «snudd» er et uttrykk som ikke bør benyttes.  Alle pasienter som kommer til BUK 
mottar en medisinsk vurdering før de eventuelt skrives ut.  
Det er viktig å planlegge for og å samarbeide om de gode forløpene; Hvilke alternativer har 
BUK for å håndtere dette? Kan time på poliklinikk neste dag kanskje være en løsning for 
noen? Et halvøyeblikkelig tilbud? 
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Etablering av faglige samarbeidsutvalg (FSU)  

• Orientering om beslutning i SSU 

• Oppnevning av representanter til arbeidet med etablering av FSU Barn og unge (se til 
saksgrunnlag OU-runden i april) 

• Vurdere å opprette arbeidsgruppe til FSU Skrøpelige eldre  
Trond Egil Hansen presenterte saken.  
Se vedlagte presentasjon. 
 
Kommentarer og innspill fra områdeutvalget: 

- Fastlegens rolle i de faglige samarbeidsutvalgene er sentral. Hvordan skal fastlegerollen 
ivaretas? 
Her er det ønskelig å konferere med sekretariatet og Grete Wold som er fastlegeressurs i SSU. 
- Viktig å huske at psykisk helse og rus skal inkluderes i alle faglige utvalg. 
- De faglige utvalgene skal bestå av fagfolk som kan ha gode faglige diskusjoner for å finne 
fram til gode løsninger på faglige utfordringer - men fagfolkene kan trenge noen som kan 
hjelpe til å styre møter og diskusjoner. 
 
Vedtak:  

- Områdeutvalget for Bergen oppnevner en (kommunal) representant til den faglige 

arbeidsgruppe “Barn og unge” innen 14. September 2023. 

- Områdeutvalget for Bergen tar vedtaket fra SSU om å videreutvikle referansegruppen 

fra prosjekt «psykisk helsevern for fremtiden» til et felles faglig samarbeidsutvalg for 

psykisk helse og rus (voksne) til orientering. 

- Områdeutvalget for Bergen gir sin tilslutning til at SSU etablerer et FSU for 

målgruppen skrøpelige eldre. 
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Informasjon om innflytting i Glasblokkene høsten 2023  

Orientering ved Helge Bergmann, programleder. 

 

Se vedlagte presentasjon. 



 

 

 
27/23 

 
Nyopprettet tilbud Regionalt Senter for Kjønnsinkongruens for barn og unge 
Orientering ved Maria Vollsæter (Helse Bergen)  

 
Det er opprettet Regionalt Senter for Kjønnsinkongruens for barn og unge 0-18 år Det er 
ansatt en koordinator i 50% (en psykolog) fra april 2023, og fra oktober en psykolog i 
100%. Senteret er et samarbeid mellom PBU og BUK.  
Det er gitt nasjonale føringer for opprettelse av senteret. All medisinsk behandling skal gis ved 
Rikshospitalet. Senteret skal bidra med konservativ behandling; gi anledning til å prøve ut å 
leve som et annet kjønn.  
Arbeidsformen, henvisningspraksis og pasientflyt er ikke klar ennå.  
Det arbeides med opprettelse av prosjektgruppe samt referansegruppe. 
Det er etablert et nettverk og Helse Midt har fått i oopdrag å utarbeide forløp. 
Helse Vest/Hele Bergen har fått i oppdrag å koordinere forløpene for de over 16 år. Her må en 
også forholde seg til overgangen til voksne og voksenavdelinger. 
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Møteplan for 2024 – møtedatoer for Områdeutvalget i Bergen 
 
Vedtak:  

Områdeutvalget i Bergen slutter seg til forslag til møteplan for 2024, med følgende endring: 

møtet 26. jan flyttes til 29. jan.  

 

Møtene for OU Bergen 2024:  

Man 29.jan. (13-15)  

Man 22.apr (13-15)     

Ons 11.sep (10-12)  

Man 18.nov (13-15)  

Innkallinger vil komme i outlook snarlig. 
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Orientering fra partene/andre 
- Brukere 

Det blir vist til åpen halvtime i Eldrerådet i Bergen, og en sak som er kommet opp der 
om store konsekvenser for en pasient grunnet dårlig kommunikasjon mellom 
sykehuslege og fastlege. 
Dette er en generell utfordring spesielt i samarbeidet med og om pasienter med 
komplekse og sammensatte utfordringer.  
 

- Helse Bergen 
- Akuttposten flytter fra Bergen Legevakt til Mottaksklinikken. En vil gå fra 10 senger i 
dag til 6 senger. Det er i dag rapporterer om et belegg på 50% på de 10 sengene. 
Endelig dato for flytting er ikke satt. Det er god dialog med Legevakten og det vil 
komme ytterligere informasjon når dato er avklart.  
- Helse Bergen jobber nå med å få i gang tilbud om mobilt røntgen. 
Helse Bergen har blant annet invitert Bergen kommune, v/ Einar Engtrø til å gi sine 
faglige vurderingen til hvordan tilbudet bør rigges.  
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Eventuelt 

- Ingen saker meldt. 

 


